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 PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT 

MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA, 

PARLIMEN KEEMPAT BELAS 

 

 

 

PERTANYAAN : LISAN 

 

DARIPADA : TUAN YUSUF BIN ABD. WAHAB 

[ TANJUNG MANIS ] 

 

TARIKH  : 31 OKTOBER 2019 (KHAMIS) 

 

 

SOALAN  

 

Minta MENTERI PERTANIAN DAN INDUSTRI ASAS TANI 

menyatakan berapakah jumlah nelayan yang telah mendapat bantuan 

bot fiber dan enjin di Parlimen Tanjong Manis. Apakah bantuan bot 

fiber dan enjin ini akan diteruskan. 
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JAWAPAN 
 

Yang di-Pertua, 
 

1. Kementerian melalui Lembaga Kemajuan Ikan Malaysia (LKIM) 

sentiasa komited untuk meningkatkan pendapatan dan menjamin 

kebajikan serta keselamatan nelayan. Dalam usaha mentransformasi 

penggunaan bot kayu tradisional kepada bot fiber yang lebih moden 

dan selamat, bantuan bot fiber dan enjin telah disediakan kepada 

nelayan pesisir pantai di seluruh negara termasuk di Parlimen 

Tanjong Manis melalui program seperti berikut:  

 

 Program Rezeki Tani yang menyalurkan bantuan seperti bot 

fiber, bot kayu, enjin sangkut dan peralatan menangkap ikan 

kepada nelayan yang tergolong dalam kategori miskin tegar. 

Sehingga tahun 2019, LKIM telah menyalurkan bantuan 

sebanyak RM13.3 juta kepada seramai 1,339 nelayan di 

Tanjong Manis. 

 

 Program Pinjaman Mudah Dana Nelayan yang menyediakan 

bantuan pembiayaan berjumlah RM1,000 hingga RM70,000 

bagi pembelian baharu, pembaikan enjin serta peralatan 

menangkap ikan dan penggantian kulit bot kepada nelayan 

pesisir pantai. Sehingga tahun 2019, sejumlah RM0.6 juta 

telah diluluskan kepada 37 nelayan di Tanjong Manis. 

 

2. Berdasarkan laporan pemantauan oleh LKIM, program tersebut 

telah menunjukkan impak positif dalam peningkatan pendapatan 

nelayan. Sebagai contoh, Kajian Dana Nelayan pada tahun 2017 

menunjukkan pendapatan nelayan pesisir pantai meningkat daripada 

RM1,500 kepada RM3,800 sebulan. Oleh yang demikian, 

Kementerian akan meneruskan pelaksanaan program bantuan bot 

fiber dan enjin tertakluk kepada peruntukan semasa Kerajaan bagi 

memastikan ekonomi nelayan pesisir pantai dapat ditingkatkan.  

 

Sekian, terima kasih. 
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PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT 

MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA, 

PARLIMEN KEEMPAT BELAS 

 
 

PERTANYAAN : LISAN  
 

DARIPADA  : DATO' SERI HAJI IDRIS BIN JUSOH [ BESUT ] 
 

TARIKH  : 31 OKTOBER 2019 (KHAMIS) 
 

SOALAN  

  

Minta MENTERI PENDIDIKAN menyatakan adakah Kementerian masih 

memberi tumpuan ke atas penarafan kedudukan tahunan ranking 

Universiti-universiti Awam (UA); jika ada, apakah usaha-usaha yang 

telah diambil bagi tujuan tersebut.  

 

JAWAPAN 
 

Tuan Yang di-Pertua, 
 
 Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kementerian Pendidikan 
Malaysia (KPM) berpendirian bahawa ranking institusi pendidikan tinggi 
(IPT) adalah penting tetapi bukan menjadi matlamat utama sesebuah 
IPT.  
 

 Sebaliknya aspek yang sedang mendapat perhatian serius KPM 
kini adalah untuk meningkatkan kualiti berteraskan nilai dan 
kemanusiaan melalui elemen kasih sayang, kegembiraan dan hormat-
menghormati. Di dalam Pelan Pembangunan Pendidikan Malaysia 
2015-2025 (Pendidikan Tinggi), aspek kualiti adalah salah satu teras 
yang menjadi keutamaan, tetapi kerajaan baharu mahukan lebih banyak 
hasil terutamanya kualiti para pensyarah, kualiti graduan, kualiti 
kurikulum dan kecekapan mengurus kos dalam ekosistem yang lebih 
mapan. Ini penting bagi memastikan kecemerlangan berterusan di 
dalam sistem pendidikan tinggi.  

 
 Justeru, KPM sedang melaksanakan transformasi penawaran 
program akademik universiti awam (UA) bagi memastikan program 
akademik yang hendak ditawarkan merupakan program yang relevan, 
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terkini dan mempunyai kadar kebolehpasaran graduan yang tinggi. 
Manakala, program akademik yang dikekalkan dalam sistem penawaran 
adalah program yang menepati aspek keperluan tenaga negara, laluan 
kerjaya dan tahap kebolehpasaran graduan dan tiada duplikasi program 
akademik sedia ada di kalangan IPT.  
 
 Walau bagaimanapun, KPM terus berusaha untuk 
memperkukuhkan kedudukan UA di peringkat antarabangsa melalui 
memperbanyakkan program partnership dan kolaborasi dengan institusi 
terkemuka dunia melalui skim padanan geran penyelidikan. Antara 
kolaborasi tersebut adalah kerjasama dengan Research Councils United 
Kingdom (RCUK) sejak tahun 2016, Japan Science and Technology 
Agency (JST) sejak tahun 2015 dan Japan International Coorperation 
Agency (JICA) sejak tahun 2012. Selain itu, KPM juga dalam proses 
untuk bekerjasama dengan agensi penyelidikan antarabangsa yang 
berpotensi seperti South East Asia Europe, Department of Guangxi 
Zhuang Autonomous Region Republic of China dan E-Asia JRP.  

 
 Bagi peningkatan kualiti IPT terutamanya institusi pendidikan 
tinggi swasta (IPTS), penarafan peringkat nasional telah pun 
dilaksanakan ke atas IPTS iaitu Malaysia Rating for University and 
College University Excellent (SETARA) dan Malaysian Quality 
Evaluation System (MyQUEST). Antara indikator terlibat dalam 
penilaian penarafan ini kualiti program yang ditawarkan, tadbir urus 
yang baik, sistem pengurusan berkualiti, pengurusan pelajar 
antarabangsa, kebajikan pelajar dan penyelidikan. Sistem penarafan ini 
memberikan daya saing di antara IPTS untuk menjadi IPTS yang terbaik 
dan berkualiti.  
 

 Selain usaha memperlihatkan jenama pendidikan IPT ke peringkat 
antarabangsa, KPM terus memperkasa usaha promosi bagi 
meningkatkan kemasukan pelajar antarabangsa ke Malaysia melalui 
promosi antarabangsa antara kerajaan (G to G), rundingan secara 
berterusan dengan pihak Kerajaan dan universiti di luar negara serta 
kerjasama antara KPM dengan  kedutaan di negara lain bagi 
memudahkan urusan kemasukan pelajar antarabangsa.  
 

Sekian, terima kasih.  

 
RJM58 



 
NO. SOALAN: 38 

 
 

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT 

MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA, 

PARLIMEN KEEMPAT BELAS 

 

 
 

PERTANYAAN : LISAN  
 

DARIPADA  : DATUK SERI PANGLIMA DR. MAXIMUS  

JOHNITY ONGKILI [ KOTA MARUDU ] 
 

TARIKH  : 31 OKTOBER 2019 (KHAMIS) 
 

SOALAN NO. 38 

  

Minta MENTERI PENDIDIKAN menyatakan apakah apakah 

perkembangan terkini mengenai perlaksanaan pembinaan SMK Marak 

Parak, Kota Marudu yang telah diluluskan oleh Kerajaan Pusat pada 

awal 2018. Berapa banyak jumlah peruntukan yang diluluskan dan 

bilakah pembinaannya akan dimulakan.  

 
JAWAPAN 
 

Tuan Yang di-Pertua, 

 

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, pembinaan SMK Marak Parak, 

Kota Marudu masih dalam cadangan dan perlu melalui beberapa 

prosedur yang ditetapkan sebelum cadangan pembinaan tersebut 

diluluskan. Buat masa ini, pihak Jabatan Pendidikan Negeri (JPN) 

Sabah dan Pejabat Pendidikan Daerah (PPD) Kota Marudu sedang 

dalam proses mengenal pasti tapak projek yang sesuai bagi pembinaan 

sekolah. Seterusnya cadangan projek akan dimohon dan dikemukakan 

di dalam Rancangan Malaysia Ke-12 (RMKe-12) sekiranya terdapat 

keperluan namun adalah tertakluk kepada kelulusan agensi pusat dan 

kedudukan kewangan semasa negara. 

 

Sekian, terima kasih.  
 

 
  


